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                                                                         Dom zdravlja županije Splitsko-dalmatinske 

                                                                                             Upravno vijeće 

 

Poštovani! 

 

U želji informiranja članova UV  kako bi mogli donijeti odluku temeljenu na što cjelovitijem 

poznavanju problematike želimo istaknuti slijedeće činjenice. 

Prema Zakonu o udrugama one se ne smiju baviti djelatnošću kojom članovi udruge ili treća 

lica mogu ostvarivati izravnu ili neizravnu materijalnu korist. Kao što je jasno, angažirani 

liječnici bi bili plaćeni za svoj rad. 

Prema Zakonu o zdravstvenoj zaštiti pružanjem zdravstvenih usluga se mogu baviti javne 

ustanove, trgovačka društva i zdravstveni djelatnici privatne prakse. Udruga se ne može baviti 

tom djelatnošću. 

Nadalje, dom zdravlja (kao ni ostale javne ustanove) ne smije iznajmiti prostor ni dio prostora 

ako će se u njemu obavljati djelatnost koja je konkurentna djelatnostima ili dijelu djelatnosti 

kojima se bavi dom zdravlja. Kao što je poznato udruga namjerava pružati usluge interne 

medicine za koju dom zdravlja ima ugovor sa HZZOom i koja se obavlja putem ordinacije 

interne medicine i gostujućih specijalista gastroenterologa i kardiologa. Te dopunske 

djelatnosti financira grad Hvar a uputnice fakturira za svoj račun dom zdravlja. 

Nadalje treba istaknuti da Odbor za zdravstvo grada Hvara te Odbor za zdravstvo grada 

Staroga Grada nisu podržali prikazani projekt uz obrazloženje kako je zakonski vrlo upitan uz 

brojna neriješena pitanja: 

Kako će se ubuduće obavljati pregledi kod sadašnjih gostujućih specijalista s obzirom da se 

pregledi obavljaju u istim prostorima i terminima koje se traže u najam? 

Kako će se koristiti oprema i inventar koja su gotovo u cijelosti donacijski te dijelom i nisu u 

vlasništvu doma zdravlja, jer je u najmanju ruku nemoralno da netko zarađuje na donacijskoj 

opremi a da usluge nisu dostupne građanima koji nisu platili „članarinu“ udruzi. 

Što će biti sa planovima lokalne samouprave vezanima uz proširenje lepeze gostujućih 

specijalista posebno u kontekstu nastojanja za osamostaljenje doma zdravlja na Hvaru. 

Znakovit je komentar gospodina Vinka Maroevića dipl. iur. gradonačelnika Staroga Grada, 

koji je dvadesetak godina bio direktor područnog ureda HZZOa te predsjednik upravnog 

vijeća KBCa Split, koji je izjavio da kao direktor HZZOa ovakav projekt nebi dozvolio! 

S obzirom na negativno mišljenje, ovaj projekt nije niti razmatran na gradskim vijećima 

Hvara i Staroga Grada nego je prikazan kao informacija izvan službenog dijela rada gradskih 

vijeća. U najmanju ruku čudi činjenica kako odbor za zdravstvo općine Jelsa o ovome uopće 

nije raspravljao a članovi odbora o ovom projektu službeno neznaju ništa. 

Za spomenuti je činjenicu kako je ovaj projekt prikazan kao gotova stvar te kako udruga 

„Pharos medic“ već ima potpisani ugovor sa domom zdravlja o iznajmljivanju opreme i 

prostora. Udruge još nema u registru udruga RH, a o ugovoru će UV sada tek raspravljati i 

donijeti odluku. 

Na kraju treba reći kako nitko nije protiv privatne inicijative u bilo kojoj djelatnosti pa tako ni 

u zdravstvu. Mi smo protiv razvijanja privatnog na račun javnog zdravstva. Vjerujemo da na 

Hvaru ima prostora za takvo poduzetništvo ali zakonski organizirano kroz privatnu inicijativu 

ili trgovačko društvo i nudeći nadstandard kojega nemože pružiti dom zdravlja niti lokalna 

samouprava a ne rušeći ionako minimaliziran standard javnog zdravstva na našem 

otoku.Uostalom, to je u skladu sa medijskim istupima dr. Petrica i njegovom zdušnom  

zalaganju za javno zdravstvo. 

 


